

# My Career Insights

## မကဲထီၣ်တၢ်ဖဲးတၢ်မၤအတၢ်န့ၣ်ကျဲလၢန့ၣ်အဂီၢ်တက့ၢ်

### တၢ်ပျဲလၢတၢ်ကဟံဃာ်

တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အဝဲကျဲဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအလံာ်ဃးဃာ်ဆူ Australian Centre for Career Education (ACCE - အိးစတြဲလယါလီၤခၢၣ်သးလၢတၢ်ဖဲးတၢ်မၤတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အဂီၢ်) အကရၢလၢကမၤန့ၣ်သ့ My Career Insights အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲလၢ ၉ တီၢ်ကွဲၤလၢအအိၣ်လၢပဒိၣ်အကွဲၤတဖၣ်အပူၤအဂီၢ်လီၤ.

#### My Career Insights ကမၤစၢၤန့ၣ်လၢ-

- ကမၤလီၤန့ၣ်ဘၣ်ဃးတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်ဒီးကံၢ်စီတဖၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်စီၣ်ဆူအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤတခါအပူၤသ့မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်န့ၣ်လီၤ.
- ဃုသ့ၣ်ညါဘၣ်ဃးတၢ်ဖဲးတၢ်မၤလၢအဘၣ်လီၤအသးဒီးအဝဲသ့ၣ်အတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဖၣ်, တၢ်သးစဲတဖၣ်ဒီးနီၣ်တဂၢၢ်အတၢ်အိၣ်သးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်မိၢ်ပုၤလၢအဝဲသ့ၣ်လိၣ်ဘၣ်ဝဲလၢတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

#### ဒ်တၢ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီး My Career Insights အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲလၢန့ၣ်အံၤက-

- ကမၤဝဲလီၤပုၤယဲၤအဖီခိၣ်တၢ်သံကွၢ်သံဒီးဒီးတၢ်သံကွၢ်စံးဆၢတဖၣ်တၢ်မၤကွၢ်တဘျုးမဲၤလၢအအိၣ်လၢ Morrisby ပုၤယဲၤသန့လၢအအိၣ်လၢကွဲၤ(မ့တမ့ၢ်လၢဟံၣ်လၢဃီတၢ်မၤဝဲလီၤအံၤလၢကွဲၤမ့ၢ်တသ့ဘၣ်အခါန့ၣ်လီၤ).
- ဒီးန့ၣ်ဘၣ် Morrisby တၢ်ဂ့ၢ်အတၢ်ဟံၣ်ဖျါ တခါလၢအဒူးန့ၣ်တၢ်အစၢတဖၣ်လၢအအိၣ်ဟဲလၢတၢ်သံကွၢ်သံဒီးဒီးတၢ်သံကွၢ်စံးဆၢတဖၣ်,လၢအကွဲၤဖျါအဝဲသ့ၣ်အနီၣ်တဂၢၢ်အတၢ်ဂံၢ်ဆူၣ်ဒီးတၢ်သးစဲတဖၣ်ဒီးဟ့ၣ်ကူၣ်ဘၣ်ဘၣ်ထွဲဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအကျိၤအကွၢ်တဖၣ်ဒီးတၢ်မၤလီၤမၤဒီးအတၢ်ဃုထၢတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.
- မၤ၃၀မံးနံးတၢ်ထံၣ်လီၤအိၣ်ဖျါဃုာ်ဒီး Morrisby သိၣ်လိၣ်ပုၤစဲၣ်နီၣ်လၢတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအသရၣ်တဂၢၢ်,လၢအကရဲၣ်ပုၤဝဲဒၣ်န့ၣ်အတၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်န့ၣ်လီၤ. န့ၣ်ထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျါသ့လီၤ. ဝံသးစူၤတဲဘၣ်ကွဲၤန့ၣ်လိၣ်ဘၣ်ပုၤကတိၤကျိးထံတၢ်လၢလီၤတဲစီၣ်ခိၣ်တဂၢၢ်အတၢ်မၤစၢၤအဂီၢ်တက့ၢ်.

လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဆူညါဘၣ်ဃးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲလၢန့ၣ်တၢ်ထံၣ်န့ၣ်အံၤသ့ဝဲဒၣ်ဖဲ- [vic.gov.au/my-career-insights](http://vic.gov.au/my-career-insights)



### တၢ်အိၣ်သဒိၣ်အိၣ်သဒါအတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကါဒိၣ်-

ကွဲၤအတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤခဲလၢန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ထီၣ်ဖျါအီၤဖျါ ACCE (မ့တမ့ၢ်အဝဲသ့ၣ်အပူၤမၤသကိးတၢ် Career Analysts Pty Ltd) န့ၣ်ကဘၣ်တၢ်ရဲၣ်ကျဲပုၤဆူၤအံၤလၢအအိၣ်လီၤဒီးတၢ်သဒိၣ်သဒါဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအတၢ်ဒိသဒါအသံစး 2014 (Vic), တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ဆူၣ်အတၢ်မၤနီၣ်မၤယါအတၢ်သိၣ်တၢ်သီ 2001 (Vic), ကမျါၢ်အတၢ်မၤနီၣ်မၤယါ အတၢ်သိၣ်တၢ်သီ 1973 (Vic), အိးစတြဲလယါတၢ်သဒိၣ်သဒါအတၢ်သိၣ်တၢ်သီ ဒီးထီၣ်လၢတၢ်ထီၣ်ဖျါအတၢ်ဒိသဒါအတၢ်ဘျါ (တၢ်ဘျါ (EU) 2016/679) န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဆူညါဘၣ်ဃးကျိၤကျဲလၢတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အဝဲကျဲထီၣ်တဖၣ်ဒီးဟံးဖီၣ်မၤဝဲဒၣ်နီၣ်တဂၢၢ်စုၣ်စုၣ်အတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလဲၣ်အဂီၢ်,ဟံဃာ်တၢ်မၤန့ၣ်သ့,တၢ်မၤဘၣ်ဒီးတၢ်ကဒူးကဒူးတဖၣ်အဂီၢ်,လဲၣ်ဘၣ်ဆူ- ကွဲၤအတၢ်အိၣ်သဒိၣ်သဒါအဖီစံၣ် [education.vic.gov.au](http://education.vic.gov.au)

ACCE ဟံကီၢ်ဃာ်န့ၣ်အတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤထီၣ်လၢစဲးဖီကဟံၣ်နီၣ်မ့တမ့ၢ်လၢတၢ်အၢၣ်အလီၤခဲတခါအကျိၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢအိးစတြဲလယါကလံးစဲးမုၢ်ထီၣ်တၢ်လီၤမ့တမ့ၢ်ယူရပုၤမုၢ်ကျိၤဝဲကွၢ်အတၢ်လီၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်ကွၢ်နီၣ်မ့ၢ်မတၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်လဲၣ်တသ့န့ၣ်တၢ်ကဟံဃာ်န့ၣ်အံၤလၢဝဲကျိၤအပူၤမၤတၢ်ဖဲလၢတၢ်ဃုသ့ၣ်ညါမၤလီၤဒီးတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲလၢလီၤအတၢ်ပညိၣ်တဖၣ်အဂီၢ်လီၤ.

ကွဲၤတဖၣ်မၤန့ၣ်သ့အဝဲသ့ၣ်အတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဖျါ Morrisby ကွဲၤအနီၣ်တဂၢၢ်အဂ့ၢ်အပုၤယဲၤသန့ (<https://app.morrisby.com/>) ခီဖျါအတၢ်သ့အဝဲသ့ၣ်တၢ်ထီၣ်လီၤအဂ့ၢ်အကျိၤလီၤတၢ်န့ၣ်သ့လီၤ. ကွဲၤတဖၣ်အိၣ်ဒီးခွဲးယာ်လၢတၢ်ကမၤန့ၣ်သ့မ့ၢ်မၤဘၣ်ကွၢ်အဝဲသ့ၣ်အနီၣ်ကစၢ်အတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ. ကွဲၤတဖၣ်ဃုထီၣ်ခွဲးလၢကမၤန့ၣ်သ့ဒီးမၤဘၣ်ကွၢ်အဝဲသ့ၣ်အတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤခီဖျါတၢ်ဆဲးကျိး [support@ceav.vic.edu.au](mailto:support@ceav.vic.edu.au) သ့လီၤ.

# ဒ်တၢ်ဟံလီၤဃာ်အိၤဒ်လၢ်အသိး, တၢ်ဃုထာ်အိၣ်ဝဲဒၣ်သၢမံၤလၢတၢ်ကဃုထာ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ. န့ၣ်တၢ်ဃုထာ်မၤဘၣ်ဒိန့ၣ်အတၢ်သူ Morrisby န့ၣ်လီၤ-

## တၢ်ဃုထာ် 1 - န့ၣ်လီၤ

ယဟ့ၣ်ယတၢ်ပျဲလၢ- (ဖဲသၣ်အမံၤ-)			
လၢတၢ်ကမၤပျဲ Morrisby ကွဲၣ်အနီၣ်တၢ်ဂၤအဂီၢ်ဒီးတၢ်လူၤဟံထွဲထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒီဖျိတၢ်ဆဲးလီၤမံၤအသိး, နအၢၣ်လီၤဝဲဒၣ်လၢနဖးဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ပျဲအလံာ်တၢ်ကွဲၣ်ဒီးဟ့ၣ်တၢ်ပျဲလၢနဖးအနီၣ်တၢ်ဂၤဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတၢ်ကထာ်ဖျိၣ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤဘၣ်တဘျီကဟံဃုထာ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ထွဲဒီးန့ၣ်အသးနီၣ်ခိကွဲၣ်ဂီၤတလၢတပျဲတဆူၣ်တချ့အတၢ်အိၣ်သးမ့တမ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်အဂၤလၢတၢ်ကမၤဘၣ်ဒိန့ၣ်အတၢ်သူတၢ်ဘၣ်လၢတၢ်ကမၤပျဲအတၢ်ဂ့ၢ်အလၢအပျဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.			
မိၢ်ပၢ်, ပုၤကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ကယံာ်တၢ်မံၤအလၢအပျဲ-			
မိၢ်ပၢ်, ပုၤကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ကယံာ်တၢ်အစုဆဲးပနီၣ်-		မုၢ်နီၣ်	/ /
ကွဲၣ်အတီၤ(ဖဲမ့ၢ်သ့ၣ်ညါ)-			

## တၢ်ဃုထာ် 2 - တစံးဆၢဘၣ်

ဖဲပမ့ၢ်တဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်စံးဆၢလၢနအိၣ်ဘၣ်ဒီး, နဖိအံၤကမၤန့ၣ်သူဒၣ်ဝဲ Morrisby Careers တခါခါန့ၣ်လီၤ. Morrisby Careers မ့ၢ် Morrisby ကွဲၣ်အနီၣ်တၢ်ဂၤအဂီၢ်အကွၢ်အဂီၢ်လၢတၢ်ဘျီဘၣ်ကွၢ်အံၤအလၢအပျဲတခါလၢအယုဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤကဆိကမိၣ်ဃုထာ်အဝဲသ့ၣ်အတၢ်သးစဲတဖၣ်, တၢ်အဲၣ်ဒီးဘၣ်သးတဖၣ်ဒီးတၢ်မံၤအကွၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အကမၤန့ၣ်ဟ့ၣ်ထီၣ်အဝဲသ့ၣ်အမံၤအလၢအပျဲ, အံၤမ့ၢ်(လ)နီၣ်ဂီၢ်, မုၢ်နီၣ်လၢအအိၣ်ဖျိၣ်ဒီးကွဲၣ်အမံၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အဂ့ၢ်အကျိၤ, အဒိဒိအသးနီၣ်ခိကွဲၣ်ဂီၤတလၢတပျဲတဆူၣ်တချ့တဖၣ်န့ၣ်တၢ်ထာ်ဖျိၣ်အံၤဘၣ်. ဖဲတၢ်မံၤအံၤမ့ၢ်ဝဲန့ၣ်အံၤကအိၣ်ဒီးတၢ်မံၤန့ၣ်သူဒဲးယံာ်လၢကယံာ်မ့ၢ်တၢ်မံၤဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်တီၤအဂီၢ်ထံးတဖၣ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ကွၢ်တဖၣ်ဒိန့ၣ်အသိးတၢ်ထံၣ်လီၤသးသဘျီဃုထာ်ဒီးတၢ်မံၤအပူၤတၢ်ပီၣ်ဟ့ၣ်ကွၢ်တၢ်လၢအကံၢ်အစီၣ်တဂၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤကမၤစၢၤဒုးသ့ၣ်ညါန့ၣ်အကွၢ်အတၢ်ဖဲတၢ်မံၤအတၢ်ကွၢ်ဘၣ်ကွၢ်သ့အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျိၤဒီးတၢ်မံၤအတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဂဲၤအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ. သန့ကွၢ်ကွၢ်ဂီၤလၢတၢ်ဆိတလဲကွၢ်အံၤန့ၣ်သမံၤမိးဝဲဒၣ်န့ၣ်အတၢ်မၤတၢ်သ့န့ၣ်တဖၣ်တသ့ဘၣ်, ဒီးတၢ်အံၤကကဲဘျးလၢတၢ်ကမၤန့ၣ်အါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လီၤတၢ်လၢတၢ်ကနီၣ်ပၢ်န့ၣ်အတၢ်ဂီၢ်ဆူၣ်တဖၣ်ဒီးတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ထာ်တၢ်ဂ့ၢ်အလၢအပျဲ, ဟံဃုထာ်သံကွၢ်ရဲၣ်ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်မံၤတၢ်သ့မၤတၢ်န့ၣ်, ကအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢနဖးအဂီၢ်တဘျီဖဲအမ့ၢ်ပျဲထီၣ် ၁၈ နီၣ်အခါ, မ့တမ့ၢ်ဖဲမိၢ်ပၢ်အတၢ်ပျဲန့ၣ်တၢ်မ့ၢ်ဟ့ၣ်လီၤအံၤအခါန့ၣ်လီၤ.

## တၢ်ဃုထာ် 3 - တၢ်ဟးထီၣ်

ယတဟ့ၣ်တၢ်ပျဲလၢ (ဖဲသၣ်အမံၤ) အဂီၢ်ဘၣ်			
လၢတၢ်ကမၤပျဲ Morrisby ကွဲၣ်အနီၣ်တၢ်ဂၤအဂီၢ်ဒီးတၢ်လူၤဟံထွဲထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.			
မိၢ်ပၢ်, ပုၤကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ကယံာ်တၢ်မံၤအလၢအပျဲ-			
မိၢ်ပၢ်, ပုၤကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ကယံာ်တၢ်အစုဆဲးပနီၣ်-		မုၢ်နီၣ်	/ /
ဖဲန့ၣ်ဃုထာ်တၢ်ဃုထာ် ၃ အခါ, နဖိအံၤကအိၣ်ဒီးဒဲးယံာ်သဘျီလၢကမၤန့ၣ်သူဝဲဒၣ် Morrisby ဘၣ်. ဖဲခါဆူၣ်ညါတၢ်မ့ၢ်လိၣ်ဘၣ်အခါ, အလဲလၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျိၤအဂီၢ်ကမ့ၢ်ပျဲပျဲလီၤ.			

လၢဆူၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ဃး Morrisby အဂီၢ်လဲၤအိၣ်သကိးဘၣ်- [morrisby.com/morrisby-profile](http://morrisby.com/morrisby-profile)